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» سخت اســت امــا شیرین«؛ ایــن جمله را مادر 
چهارقلوها می گوید و نگاهش را به بچه ها می 
دوزد. حواس اش دایم به بچه ها بود. همان طور 
که جواب من را می داد، جوراب های محمد علی 
را پوشاند ، پوشک طاها را تعویض کرد، شیر دانیال 
را داد و لوله اکسیژن مائده را بررسی کرد و من به 
این فکر می کردم که مراقبت از یک نوزاد چقدر 
می تواند سخت و حساس و استرس زا باشد و 
چقدر سخت تر می شود اگر نوزادها چهار تا باشند؛ 
بماند هزار و یک دغدغه دیگر که مهم ترین اش 
مشکلات مالی و معیشتی و تامین نیازهای جاری 
بچه هاست. چند روز پیش خبر تولد چهارقلوهای 
مشهدی منتشر شد؛ »یک زن ۲۳ ساله ۱۸ دی 
ماه امسال در نخستین زایمان خود چهارقلو به 
دنیا آورد؛ سه پسر  و  یک دختر.« حالا با گذشت 
حدود یک ماه از این اتفاق مبارک و با ترخیص بچه 
ها از بیمارستان، مهمان این خانواده صمیمی در 
خانه مادربزرگ چهارقلوها بودم که با صدای گریه 
نوزادها صفای دیگری پیدا کرده است. مادربزرگ 
دایم خدا را شکر می کند و می گوید: بچه ها از 
همان اول بارداری مادرشان مهمان من هستند 
تا حالا. چون نمی شد دخترم تنها بماند. الان هم 
نیاز به کمک دارد و با دخترهای دیگرم، نوبتی به او 
کمک می کنیم. گرفتن پرستار هم  پول می خواهد 

و در توان ما نیست.

همه هزینه ها ضرب در4	 
خانم میرزایی از حال و هوای دوران بارداری می 
گوید: »مدتی بود که حالم عوض شده بود. احتمال 
می دادم باردار باشم اما با آزمایش خون یقین پیدا 
کردم که حامله ام. همه چیز هم طبیعی بود. داروی 
خاصی مصرف نکرده ام. خدا خواست که چهار تا 
بچه به ما بدهد. من به خاطر هزینه ها نمی توانستم 
مثل بیشتر خانم ها پزشک مخصوصی انتخاب 
کنم و تحت نظر باشم، بنابراین برای مراقبت های 
دوران بارداری به مرکز بهداشت رفتم. یک سری 
قرص ویتامین به من دادند و توصیه هایی کردند. 
بعد از آن طبق برنامه مراجعه می کردم تا این که 
گفتند باید بــروی سونوگرافی. اولین بار که در 
سونوگرافی گفتند احتمالا سه قلو باردار هستی، 
استرس همه وجــودم را گرفت. حسابی نگران 
شدم. یک ماه بعد دوباره رفتم سونوگرافی. این بار 
گفتند چهار قلو داری! در مرکز بهداشت گفتند با 
این وضعیت حتما باید تحت نظر پزشک باشی، اما 
به خاطر هزینه ها نمی توانستم بروم. سخت بود اما 
توکل کردم به خدا و نمی دانم خدا چه روحیه ای به 
من داد که دیگر به هیچ موضوع نگران کننده ای 
فکر نمی کردم. با همین وضعیت در هر مراجعه، 
هزینه چهار بار سونوگرافی را از من می گرفتند. تازه 
گفتند غربالگری هم لازم است که آن را هم به دلیل 
هزینه زیاد نتوانستم انجام دهم.« وی می افزاید: 
ــرای این که از سلامت بچه ها مطمئن شوم،  »ب
یکی دو نوبت برای مشورت نزد چند دکتر رفتم. 
هرکدام توصیه هایی کردند و چیزی گفتند. یکی 
گفت که این ها زنده نمی مانند ، بیا دو تا را برداریم 
تا یک دوقلو داشته باشی. یکی هم گفت که هر 
چهارقل زنده می مانند به شرط استراحت مطلق. 
من تصمیم گرفتم هر چهارتا را داشته باشم و امیدم 
به خدا بود که سالم بمانند.« محمدعلی بیدار شده 
و گریه می کند. مادر شیشه شیر را آماده می کند 
تا به او بدهد و من به این فکر می کنم که چرا نباید 
سیستم بهداشت طوری باشد که وقتی زن باردار با 

چنین شرایطی برای مراقبت از فرزندانش مراجعه 
می کند، طبق فرایندی از پیش تعیین شده تحت 

نظر یک پزشک متخصص قرار بگیرد؟

می گفتند امکانات مان محدود است	 
خانم میرزایی ادامــه می دهد: »دوران بــارداری 
خیلی سخت بود ،تا این که زمان زایمان رسید. 
همه می گفتند برو بیمارستانی که بهتر باشد. ولی 
ما  در توان مان نبود که به بیمارستان خصوصی 
برویم. سریع خودمان را به بیمارستان ام البنین 
)س( رساندیم اما پذیرش نمی کردند. می گفتند 
امکانات مان محدود است، دستگاه کم داریم و... 
ناگهان دردم خیلی شدید شد، طوری که مجبور 
شدند پذیرش کنند.حالا هم که خداراشکر به دنیا 
آمده اند تا وقتی به دو کیلو برسند، باید هر دو هفته 
یک بار نزد دکتر ببریم شان. کپسول هم باید دایم 
همراهمان باشد چون دخترم ضعیف تر است و 
برای نفس کشیدن به اکسیژن نیاز دارد. در هر 
نوبت چهار تا هزینه ویزیت می دهم و این خیلی 

برای ما گران است، مثل هزینه سونوگرافی!«

انتظار داریم حمایت مان کنند	 
وی می گوید: »حالا که هزینه های دوران بارداری 
و زایمان را پشت سر گذاشته ایم، برای تهیه شیر 
خشک و پوشک و بقیه نیازها، نیازمند حمایت 
هستیم.  تا به حال، خودمان شیرخشک و پوشک 
را تهیه کــرده ایم اما می دانید که خیلی گران 
است. در همین مدت کوتاه از هزینه های دکتر و 
سونوگرافی بگیر تا زایمان و پوشک و شیر خشک 
و ... حدود 7 میلیون تومان هزینه کرده ایم. البته 
قسمتی از هزینه زایمان را همان خیریه ام البنین 
پرداخت کرد. در هر حال توکل مان به خداست و 
خدا را شکر که بچه هایم سالم هستند. اما انتظار 

داریم حمایت مان کنند.«

سختی های پدر شدن	 
آقای ناصری پدر چهارقلوها دیرتر به ما می پیوندد. 
از او می خواهم از این که به یک باره پدر چهار فرزند 
شده ،احساس اش را بگوید اما انگار مطالب مهم 
تری ذهن او را مشغول کــرده اســت. می گوید: 
»نوجوان که بودم پدرم ورشکسته شد. با آن شرایط 
نمی توانستم درس بخوانم و باید به پدرم کمک 
می کردم. دبیرستان را رها کردم و رفتم سر کار. 
جوشکاری اسکلت ساختمان را یاد گرفتم. کار 
بسیار سختی بود اما با تمام توان کار می کردم. 
اوضاعم روبه راه شده بود. ازدواج کردم و کمک 
خرج خانواده هم بودم تا این که کمر دردم شروع 
شد. امانم را بریده بود. دکتر گفت دیسک کمر 
داری و نباید کار سخت انجام بدهی. از همان زمان 
مجبور شدم دوباره شاگردی کنم. دیگر نمی توانم 

روی ارتفاع کار کنم. مجبورم جوشکاری های 
سبک انجام بدهم که درآمد زیادی ندارد.شش 
سال از زندگی مشترک مان می گذرد. زندگی 
خوبی داریم. خواست خدا بود که پدر چهار فرزند 
شوم. خیلی خوشحالم که خداوند این هدیه ها را 
به ما داده است. اما مشکلات بر هیچ کس پوشیده 
نیست. در خانه پدرخانمم زندگی می کنیم چون 
پول رهن خانه را هم برای بچه ها خرج کرده ایم.«  
به آقای ناصری می گویم: سازمان بهزیستی برای 
حمایت از خانواده های صاحب چند قلو ، مامور 
به پرداخت مستمری به ازای هر فرزند، تأمین 
هزینه های شیر خشک، پوشک و در نظر گرفتن 
تمهیداتی بــرای صاحب خانه شــدن خانواده 
هــای دارای چندقلوی فاقد مسکن اســت. او 
ادامه می دهد: »اتفاقا به بهزیستی هم مراجعه 
کرده ام. گفتند فعلا شیرخشک نداریم اما اگر 
هم داشته باشیم نمی توانیم بدهیم تا این که از 
مرکز بهداشت نامه ای بیاورید که درآن تایید 
کرده باشند به حمایت نیاز داریــد. برای کمک 
هزینه معیشتی چندقلوها گفتند که از تهران باید 
دستور بدهند. شما را در فهرست چهارقلوها قرار 
می دهیم تا نوبت تان بشود. از یک ماه تا یک سال 
زمان می برد. باید صبر کنید تا نوبت  تان شود و 
کمک هزینه واریز شود.« درست است که بچه 
ها هرچه بزرگ تر بشوند، هزینه هایشان بیشتر 
می شود اما اکنون با این هزینه های سرسام آور، 
احتیاج به کمک داریــم. علاوه بر شیرخشک و 
پوشک، چون کار ثابتی ندارم، حقوق ثابت ندارم 
و بیمه نیستم، از عهده هزینه های درمانی بچه ها 
هم برنمی آیم. همه این ها یک طرف، نداشتن 
مسکن یک طرف. حضور این بچه ها به زندگی 
ما شور و شیرینی بیشتری بخشیده و از مسئولان 
می خواهیم نگذارند طعم تلخ کاستی ها این 

شیرینی را از بین ببرد.«

حمایت آستان قدس از چهار قلوهای مشهدی 	 
ــوی  ــت رض ــرام ــور مــجــاوریــن بنیاد ک مــدیــر امـ
نیز در خصوص کمک آستان قــدس رضــوی به 
چهارقلوهای تــازه متولد شده مشهدی گفت: 
بنیاد کرامت رضــوی بــرای حمایت از خانواده 
چهارقلوهای مشهدی، هزینه پوشک و شیر خشک 
را به مدت یک سال به صورت رایگان تقبل کرده 
است. هادی غلامی در گفت وگو با خراسان رضوی 
با بیان این که این بنیاد از  مشکلات خانواده این 
چهارقلو اطلاع دارد تصریح کرد: تا جایی که امکان 
داشته باشد، در خصوص سایر کمک ها از این 
چهارقلوها حمایت می کنیم و مضایقه نخواهیم 
کرد؛ ضمن این که برای  دریافت مقرری 400 
هزار تومان از بهزیستی نیز رایزنی کردیم که هر 

چه زودتر این کمک ها به آن ها برسد.

گزارش

حقدادی

باصرف هزینه بیش از ۱0 میلیارد تومان توسط 
خیر نیکوکار،  پروژه  آب رسانی مجتمع چشمه 
ــروژه آب  گل تربت جــام  به عنوان بــزرگ ترین پ
رسانی خیرساز کشور با حضور خیر نیکوکار و 
مدیرعامل بنیاد فرهنگی حاج اکبرابراهیمی و 
مدیران  استانی و شهرستانی  مورد بهره برداری 
قرارگرفت و مردم چهار روستای چشمه گل ، کلاته 
ا... رسان، بشیرآباد و چنگ آباد با هزار خانوار و 
جمعیتی حدود 4 هزار نفر ،پس از سال ها تحمل 
بی آبی و کم آبی از نعمت آب شرب سالم و بهداشتی 
برخوردار شدند.به گزارش خراسان ، فرماندار 
تربت جام گفت : به دنبال رسانه ای شدن مشکل 
نبود آب در روستای بشیرآباد و مطالعه این معضل 
توسط  آقای حاج اکبرابراهیمی ، پس از مشورت 
با آقای محمدرضا قربانی جامی،  نماینده اش 
در استان خراسان رضوی تصمیم می گیرند که 
پروژه آب رسانی را در چشمه گل با هزینه شخصی 
اجراکنند.مرتضی حمیدی افزود : با بهره برداری 
از پروژه مجتمع آب رسانی خیر ساز چشمه گل 
که بزرگ ترین  پروژه آب رسانی خیرساز کشور 
اســت، بیش از هزارخانوار با جمعیتی حــدود 4 
هزار نفرازتوابع دهستان جام رود تربت جام  از 
آب شرب سالم و بهداشتی بهره مند شدند.  وی 
ــرای ایــن طــرح در مرحله اول چهار  گفت: با اج
روستا و بیش از 4هزارنفر از نعمت آب شرب سالم 
و بهداشتی  برخوردارشدند.فرماندارگفت : حاج 
اکبر ابراهیمی پروژه آب رسانی روستاهای قلعه 
گک ، بوته سبز، فیروز کوه و یخک را هم برعهده 
گرفت.حمیدی افزود: حاج اکبر ابراهیمی ۲۵0 
ــداث کــرده است . نماینده بنیاد  مدرسه نیز اح
فرهنگی حاج اکبر ابراهیمی در خراسان گفت:  
پــروژه آب رسانی مجتمع چشمه گل در خرداد 
امسال مورد کارشناسی قرار گرفت و پس از تامین 
اعتبارتوسط بنیاد فرهنگی حاج اکبر ابراهیمی، 
عملیات اجرایی پروژه در اواخر تیر ماه آغاز شد 
.محمدرضا قربانی جامی افزود: عملیات اجرایی 
پروژه آب رسانی مجتمع چشمه گل در مدت  چهار 
ماه به طول ۲۱کیلومتر توسط  خیر نیکوکارحاج 
اکبر ابراهیمی اجرا شد و به مرحله پایان رسید و 
مورد بهره برداری قرار گرفت.وی ادامه داد:  چاه 

عمیق پروژه در اراضی روستای چشمه گل حفر شد 
که ۳۱لیتر در ثانیه آبدهی دارد و برداشت فعلی 
۱7لیتردر ثانیه است .تابلوی برق با ۱۱0کیلووات 
به طول ۸00 متر، دو ترانس و تابلوی ایستگاه 
برق نیز نصب و سه مخزن بتنی ۵00، ۱۵0و 
۱00متری و دو ایستگاه پمپاژ آب در دوطبقه 
ایجاد شده است .وی اضافه کــرد: حصارکشی 
مخازن و اجرای شبکه توزیع روستای کلاته ا... 
رسان ، بشیرآباد و سنگ آتش وهمچنین انشعاب 
آب در این روستاها انجام شد و هزینه آب مصرفی 
اهالی ایــن چهار روستا توسط بنیاد فرهنگی 
ابراهیمی پرداخت  می شود،  احداث ساختمان 
های تاسیسات از جمله عملیات اجرایی پروژه 
است.شایان ذکراست؛  مردم قدرشناس  آبادی ها 
با اطلاع از حضور خیر نیکوکار در این چهار روستا، با 
ذبح دام ،دود کردن اسپند، اجرای بازی های آیینی 
، شادی و سرور و سردادن شعارهایی در قدردانی از 
حاج اکبر ابراهیمی به گرمی از اقدام خداپسندانه 
وی تجلیل کردند.مردم اهالی دهستان جام رود با 
در دست داشتن تراکت هایی با مضمون »شادی 
روح پدر و مــادر حاج اکبر ابراهیمی ، صلوات«  
ابراز احساسات کردند و او را با توصیف های بی 
نظیرشان به عنوان »حاج اکبر، وعده ا... اکبر« یاد 
کردند تا رسم مهمان نوازی را به شایستگی انجام 
دهند.مدیرعامل بنیاد فرهنگی ابراهیمی در جمع 
مردم این روستاها گفت: آب مایه حیات و مهریه 
حضرت فاطمه زهرا)س( است و با وصیت مرحوم  
پدرم و  اطلاع از محرومیت و مشکلات بی آبی مردم 
در نقاط مختلف کشور، از ابتدای امسال از مدرسه 
سازی وارد حوزه آب رسانی به مردم نقاط محروم  

کشور شدم و هم اکنون ۳0۵ پروژه آب رسانی در 
دست اجرا داریم . امروز هم چهار روستای اهل 
سنت دیگر اضافه شد که به ۳0۹ روستا افزایش 
یافت و بخش زیادی ازاین پروژه ها به بهره برداری 
رسیده اســت.حــاج اکبر ابراهیمی افـــزود: من 
بدهکار مردم هستم و خدا به من توان بدهد تا بتوانم 
بدهی ام را به مردم که بحث آب رسانی است، ادا 
کنم .همچنین نماینده مردم تربت جام در مجلس 
شورای اسلامی گفت: از مجلس به تربت جام آمدم 
تا از اقدام خداپسندانه خیر گران قدر حاج اکبر 
ابراهیمی تشکر کنم.جلیل رحیمی جهان آبادی 
افزود: چند سال برای پروژه آب رسانی به جام رود 
اعتبار می گذاشتیم اما چون اعتبار به شهرستان  

تخصیص نمی یافت، عملا کاری انجام نمی شد.
سید ابراهیم علوی مدیر کل شرکت آب و فاضلاب 
خراسان رضوی نیز گفت: اگر با اعتبارات ما قرار 
بود این پروژه به بهره برداری برسد ،باید سال ها 
صبر می کردیم . عملیات چاه آب چشمه گل ۱۲ 
سال قبل شروع شد که طی چهار ماه به کمک بنیاد 
فرهنگی حاج اکبر ابراهیمی این پروژه به سرانجام  
رسید.حمید علیزاده دادستان تربت جام در این 
مراسم گفت: بعد از مطلع شدن از مشکلات بی 
آبی روستای بشیرآباد به این روستا آمدم و دیدم 
این مشکلات واقعیت دارد و با مسئولان اجرایی 
جلسه ای گذاشتم که مشکل اعتبارات را مطرح 
کردند . خدا را شاکریم که این خیر گران قدر را 
داریــم و تشکر می کنم از اصحاب رسانه که این 
موضوع را رسانه ای کردند و باعث شدند این 
خیرنیکوکار حوزه آب رسانی از این مشکل مطلع 

و این پروژه انجام شود.

باحضورخیرنیکوکار ومسئولان انجام شد 

افتتاح پروژه آب رسانی خیرساز در چشمه گل تربت جام 
4 هزار نفرازتوابع دهستان جام رود تربت جام از آب شرب بهداشتی بهره مند شدند 

گزارش

علی اکبر ملکی 

بــا   رســیدن  دســتگاه هــای آب شــیرین کن به 
شهرستان خوشاب،  طرح  دو ساله اجرای  پروژه 
آب شــیرین کــن  دراین شهرســتان رو بــه پایان 
اســت. به گزارش  خراســان رضــوی، از ابتدای 
مطرح شدن طرح اجرای پروژه آب شیرین کن از 
دو سال گذشته در سلطان آباد، مرکز شهرستان 
خوشــاب روزنامــه خراســان پیگیر اجــرای این 
پروژه بــوده و در خبرها و گــزارش های مختلفی 
به این موضوع پرداخته اســت. حدود هشت ماه 
قبل، نماینــده مردم شهرســتان های ســبزوار، 
خوشــاب ،جویــن، جغتــای، داورزن وششــتمد 
در مجلس شــورای اسلامی، در پاســخ به سوال 
خبرنــگار خراســان رضــوی دربــاره مشــکلات 
آب شــرب شــهری ســلطان آباد  گفت: برای آب 
شیرین کن شهرســلطان آباد، حدود دو میلیارد 
تومان نیاز اســت که از اســناد خزانــه داری این 
مبلغ قابل تامین است ولی با توجه به این که این 
اسناد نقد نیست، تولید کننده مبالغ بیشتری را 
پیشنهاد داده است و برخی چهارمیلیارد تومان 

را پیشنهاد کرده اند.

اختلاف با پیمانکار دلیل دیر رسیدن	 
روزنامه خراسان در گزارشی با عنوان» ۲ سال 
گذشت، آب شیرین کن به سلطان آباد نرسید« 
به مشکلات آب شهری و روستایی شهرستان 
خوشاب و نرسیدن آب شیرین کن به سلطان آباد 
در دهه فجر پرداخت. با این حال خدمتگزار، 
فرماندار خوشاب  در مصلای نماز جمعه در همان 
ایــام با انتقاد از نپرداختن  روزنامه خراسان به 
مشکلات سر راه این پــروژه گفت: من قول آب 
شیرین کن را برای دهه فجر به مردم داده بودم 
ولی نرسید و دلیل آن اختلاف پیمانکار با آبفای 
استان است که به زودی حل خواهد شد.مدیر 
شرکت آب و فاضلاب شهرستان خوشاب در باره 
پروژه  آب شیرین کن سلطان آباد در گفت وگو با 
خراسان گفت: آب شیرین کن سلطان آباد قرار 

بود تا دهه فجر امسال راه اندازی شود ولی به دلیل 
مشکلاتی که به وجود آمد، تحویل دستگاه های آن 
به تعویق افتاده است.جعفر اسماعیل نیا ، با بیان 
این که ۲۹ دی مــاه امسال آبفای استان آخرین 
اخطاریه  را به پیمانکار مربوط برای  تحویل ندادن 
آب شیرین کن در موعد مقرر داده است، افزود: 
هزینه کل نصب و بهره برداری از سوله،مخزن و 
خرید دستگاه آب شیرین کن حــدود 4 میلیارد 
تومان و قیمت دستگاه آب شیرین کن به تنهایی 
۲ میلیارد تومان برآورد شده است.علاوه بر تمام 
مشکلاتی که تا کنون این پروژه داشته است، با 
پیگیری های مختلف مسئولان ، آب شیرین کن 
در آخرین روز بهمن ماه ۹۹وارد سلطان آباد شد و 
مردم سلطان آباد در انتظار نصب آن هستند.مدیر 
آبفای خوشاب در گفت وگو با خراسان رضوی با 
بیان این که به دلیل گرانی های اخیر، قیمت این 
آب شیرین کن چندین برابر شده است، افزود: 
قراردادی که با پیمانکار مربوط در گذشته بسته 
شده بود، ۲ میلیارد و ۲۵0 میلیون تومان است و 
در کنار خرید آب شیرین کن تا کنون برخی دیگر 
از اقدامات نظیر ساخت سوله، مخزن و کارهای 
مربوط به انتقال آب به سمت شهر سلطان آباد 
توسط اداره آب انجام شده است.وی با بیان این 
که  با نصب آب شیرین کن و مخلوط کردن آن با 
آب شهری، شوری آب کم خواهد شد، در پاسخ 
به مشکلات آب شهر مشکان نیز تصریح کرد: 
در مشکان غیر از آب شهری که توسط اداره آب 
در حــال تامین اســت، بخش خصوصی نیز آب 
شیرین کن نصب کرده و مردم می توانند با خرید 

از بخش خصوصی آب مد نظرشان را تامین کنند.

افزایش قیمت آب بعد از نصب آب شیرین کن	 
آن چــه کــه واضح اســت ،بــه زودی بــا نصب آب 
شیرین کن در ســلطان آباد، کام  مردم این شهر 
شیرین خواهد شــد اما نباید فراموش کرد که به 
گفته مسئولان آبفا با نصب آب شیرین کن هزینه 
آب مصرفــی مردم نیــز تغییر خواهد کــرد و باید 
در انتظار قبض های جدیــد با قیمت های جدید 
باشــند. مدیر آبفای خوشــاب در این بــاره بیان 
کرد: بعد از نصب آب شیرین کن و محاسبه هزینه 
های انجام شده، قیمت جدید آب مصرفی مردم 

سلطان آباد اعلام خواهد شد.

پیگیری مطالبه مردم شهرستان 

آب شیرین کن به سلطان آباد رسید

4 قلوهای مشهدی چشم انتظار حمایت


